
Bordel, lži, australské ponížení. Politické
vyhoštění Djokoviče rozpálilo nejen
prezidenta Srbska
- CZ24 News | 16. ledna 2022

AUSTRÁLIE/SRBSKO: Australský thriller týkající se Novaka Djokoviče je po týdnu a půl u konce.
Tenisová světová jednička definitivně prohrála boj o víza a na Australian Open, prvním grandslamu
sezony, si nezahraje. Finální verdikt přinesl mix na emoce bohatých reakcí ze všech možných stran.
Podívejte se na některé z nich.

Srbský prezident Aleksandar Vučič hájil hvězdného tenistu od chvíle, kdy celá kauza vypukla. Bez
vyjádření nenechal ani definitivní stanovisko – Djokovič opravdu bude vyhoštěn, Australian Open se
musí obejít bez svého devítinásobného šampiona. Vučičovi se nelíbilo, jakým způsobem mluvili u
soudu právníci australské vlády o Srbsku: „Lžou. Říkají, že v Srbsku je očkovaných méně než 50 %
lidí, přitom to je 58 %. To je nesmyslný argument.“

Hlava státu už se nemůže dočkat, až přivítá Djokoviče doma v Srbsku, kde „je vždy vítaný“. „Špatně
zacházet s nejlepším tenistou světa 11 dní a jedenáctého dne o něm rozhodnout stejně jako v první
den…“ podivoval se Vučič a australským kritikům vzkázal: „Myslí si, že ponížili Djokoviče, ale ponížili
sami sebe. On se může vrátit do své země a dívat se všem do očí se vztyčenou hlavou.“

Celou situaci považuje za velmi nešťastnou také premiérka balkánské země Ana Brnabičová.
Nechápe, že během 11 dní bylo dosaženo dvou rozdílných soudních rozhodnutí. Djokovič se mohl
lehce zaradovat v pondělí, kdy mu bylo soudcem Anthonym Kellym obnoveno vízum. Ovšem za pár
dní potřebný dokument vítězi 86 titulů na okruhu ATP znovu sebral ministr pro imigraci Alex Hawke.
A nedělní soud – poslední možnost, jak si zajistit start na Australian Open – Djokovič prohrál.
Brnabičová řekla, že během tahanic o vízum tenista narážel na „fyzické i psychické týrání“.

Prohru utrpělo hlavně Australian Open
Mužská asociace ATP vyjádřila navzdory všem okolnostem a pochybnostem prvnímu hráči světa
podporu. „Na zhodnocení faktů a poučení z této situace je zapotřebí více času. Bez ohledu na to, jak
k tomu došlo, Novak je jedním z největších šampionů našeho sportu a jeho absence na Australian
Open je pro tenis ztrátou. Víme, jak turbulentní byly poslední dny pro Novaka a jak moc chtěl v
Melbourne obhájit titul. Přejeme mu, ať se mu daří, a těšíme se, že se brzy vrátí na kurt,“ uvedla
v prohlášení.

Že kvůli kauze utrpěl direkt tenis, říká i jeden z nejslavnějších trenérů Patrick Mouratoglou.
„Největším poraženým tohohle maléru je samotný turnaj. Jedinou dobrou zprávou je, že se snad
začne mluvit o tenisu,“ uvedl muž, jenž trénuje i Serenu Williamsovou.

K vyústění případu se vyjádřil i jiný známý kouč Darren Cahill: „Všechno je to zatracený bordel.
Připomínám, že Australian Open začíná už v pondělí v 11 dopoledne. Čekají nás skvělé zápasy i
skvělí hráči.“

Djokovičův výlet do Austrálie skončil fiaskem kvůli tomu, že od pořadatelů prvního grandslamu
sezony dostal zdravotní výjimku z povinného očkování na základě prodělání covidu. Ovšem po příletu
do Melbourne mu imigrační úředníci onu výjimku nechtěli uznat. Absence vakcinace proti koronaviru
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se stala nakonec nepřekonatelnou překážkou.

Politicky motivovaná věc
Právě to, že Djokovič jen postupoval podle podmínek, které stanovil Tennis Australia, vnímá jako
pádný argument pro obhajobu 34letého Srba kanadský hráč Vasek Pospisil. „Jinak by Australian
Open vynechal a byl doma s rodinou,“ řekl Pospisil, který předloni s Djokovičem založil Asociaci
profesionálních hráčů tenisu. „A co se týče tohohle bordelu, je to politicky motivované, což je
evidentní, protože se blíží volby. Tohle není jeho chyba, on na nikoho netlačil a nevytvořil si vlastní
pravidla,“ doplnil s tím, že australská vláda si chtěla na svoji stranu získat občany, kteří byli dlouhé
měsíce obětí tvrdých lockdownů.

Česká hráčka na mateřské dovolené Andrea Sestini Hlaváčková naopak souzní s verdiktem soudu.
„Rozhodnutí mě moc nepřekvapuje. Myslím si, že by to jinak nebylo fér vůči lidem, kteří zdravotní
výjimku opravdu potřebují. Za mě jde o správný verdikt. Věřím tomu, že Novak bude mít letos na
ostatních turnajích možnost dosahovat toho, co chce. A třeba se tím nějak poučí,“ poznamenala pro
CNN Prima NEWS.

Francouzské tenistce Alizé Cornetové přijde líto, že Djokovič měl malé zastání. „Novak byl vždy mezi
prvními, když se měl někoho z nás hráčů zastat. Ale za ním teď nikdo nestojí. Buď silný, Novaku,“
uvedla. A v dalším komentáři poprosila, aby ji pobouření lidé nenazývali antivaxerkou.

A co samotný Djokovič?

„Jsem extrémně zklamán, že soud zamítl žádost o přehodnocení rozhodnutí ministra pro imigraci o
zrušení mého víza, což znamená, že nemůžu zůstat v Austrálii a zúčastnit se Australian Open.
Rozhodnutí soudu respektuji a budu spolupracovat s úřady při mém odjezdu ze země,“ vzkázal
vyhoštěný 20násobný granslamový vítěz, který už nasedl do letadla směr Evropa.
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